
Fractieupdate juli 2023
Afgelopen donderdag hebben we als fractie de laatste vergadering 
alvorens het politiek reces begint. Dus een korte update van de fractie. 
Daarnaast een vraag aan jullie allemaal over het Rode Kafe. Maar 
natuurlijk eerst, de val van het kabinet.

Nieuwe verkiezingen
Nadat afgelopen vrijdag het kabinet officieel gevallen is, betekent dit komende 
november nieuwe verkiezingen en hopelijk ook een nieuwe frisse (Rood-groene) 
wind in Den Haag. Waarschijnlijk zal de komende weken uit het landelijk bestuur 
het één en ander duidelijk worden over de procedures. Bij ons als fractie borrelt 
en bruist het in ieder geval al met ideeën voor de campagne. Ideeën waarmee we
campagne voeren niet alleen effectief maken, maar ook gewoon leuk om te doen.
Naast een duidelijke campagne-strategie vanuit het landelijk hopen we dat de 
lijst voor de Tweede Kamer Achterhoeks gekleurd wordt. De afgelopen 
verkiezingen hebben aangetoond dat regio’s zich in de huidige politiek niet 
herkennen. Dus vandaar dat in onze ogen een sterk sociaal, regionaal geluid echt
noodzakelijk is. 

Het Rode Kafé
We willen weer terug naar hoe het partij kantoor bedoelt is. Namelijk een 
(regionale) ontmoetingsplek. Een plek waar met enige regelmaat thema avonden
worden gehouden (de klassieke Rode Kafe’s), maar ook een plek waar mensen 
elkaar kunnen vinden en ook nieuwe sociale initiatieven starten. En waarom zou 
het ook geen vergaderlocatie kunnen worden die te boeken is? Nu wordt het 
partijkantoor (bijna) alleen maar voor fractievergaderingen gebruikt.

Van de zomer ga ik met een 
aantal fractiegenoten het 
Rode Kafe helemaal aan kant 
maken. Dit zodat het alles er 
weer piekfijn uit ziet en ook 
klaar is om door externen 
gebruikt te worden. Na de 
zomer start bijvoorbeeld het 
Netwerk Sterke Moeders met 
wekelijkse bijeenkomsten. En 
juist dit willen we uitbreiden. 
Een sociaal, rood Kafé. 
Overdag plek om te 
ontmoeten, ’s avonds voor de

politiek om te vergaderen.

Eerder deed René dit bijna allemaal in zijn eentje. Ik ben geen René, want dit 
gaat mij namelijk niet alleen lukken. Daarvoor heb ik dus jouw hulp nodig.

(1) Qua schoonmaak: 
Het gaat praktisch maar om 10 maanden (September t/m juni), waarbij je 
maximaal 2x per maand het Kafé schoonmaakt. Daarbij ga je. Tafels, bar en 
keuken afnemen, wc schoonmaken en stofzuigen dweilen etc. Hiervoor is er een 
lijst, zodat je ook kan aftekenen wat, wanneer gedaan is en door wie.



Het makkelijkste is als we 10 mensen hebben, die allemaal 1 maand op zich 
nemen. Dan hoeft ieder maar 1 maand wat te doen. (maar meer mag natuurlijk 
altijd).
Daarnaast zullen we 1x per jaar (na het zomerreces) een grotere schoonmaak 
houden. Hiervoor doe ik t.z.t. een aparte oproep.

(2) Activiteiten
Het valt of staat met activiteiten. Dus mocht je creatieve ideeën hebben over wat
te organiseren in het Rode Kafe, laat het me dan weten.

Fractie Update
Met succes hebben we bij de kadernota 2 moties ingediend. Één uit de pen van 
onze raadsopvolger Suleyman Dinc, welke unaniem is aangenomen. Hierin 
maken we voor de komende 3 jaar geld vrij om mensen die nieuw in onze 
gemeente komen wonen, een warm welkom te geven. Dit door ze onder andere 
een kaartje te geven voor ons stadsmuseum zodat ze de verhalen horen van 
waar onze stad en haar mensen vandaan komen, maar ook door te vertellen wat 
er allemaal in de gemeente te doen is. Zo hopen we dat ook nieuwe 
Doetinchemmers (jaarlijks zo’n 3000), binding krijgen en houden met onze mooie
gemeente. 

Tot slot, de vluchtelingenopvang. Een paar weken terug hebben we als raad een 
voorstel van het college terug gestuurd naar de tekentafel, omtrent de 
gecombineerde opvang van 150 vluchtelingen met sociale huurwoningen voor 
150 mensen. Het voorstel was in onze ogen te weinig concreet en er werd 
onvoldoende gemotiveerd waarom nu specifiek voor deze vorm werd gekozen 
afgezet tegen andere vormen. Wat ook niet mee hielp was dat wij als raad (van 
links tot recht, oppositie en coalitie) werden verrast door het bericht in de 
Gelderlander over deze opvang. Dit in plaats van dat wij actief geïnformeerd 

werden. Het voelde teveel als ‘tekenen bij het kruisje’, in plaats van samen een 
politiek gevoelig onderwerp aanpakken.
Doordat het college officieel moet wachten op een utispraak van het presidium 
(welke informatie zij nog moeten aanleveren), ontstond het risico dat er pas 
begin november verder over gepraat kon worden. Onacceptabel in onze ogen. 
Vandaar dat we met een motie het college de opdracht hebben gegeven een 
bijeenkomst te organiseren waarin ook andere woonvormen aanbod komen en we
kunnen spreken met directbetrokkenen van vergelijkbare projecten. Zo staan we 
niet stil, maar houden wij als raad wel de regie op dit dossier. Het voorstel werd 
met uitzondering van Forum voor Democratie raadsbreed aangenomen.

Vooruitlopend hierop bezoeken wij als fractie aanstaande vrijdag een 
kleinschalige gecombineerde woonvorm. Dit omdat wij denken dat we juist 



eerder op meerdere plekken een kleinschalige opvang moeten realiseren ipv, dit 
groot geclusterd op 1 plek. We houden jullie op de hoogte.

Zoals je kunt lezen, is er misschien wel vakantie qua vergaderingen, maar gaan 
we als fractie nog wel even door. Dit met dus het bezoek aan de opvang, 
aanpakken en opruimen van het Rode Kafe, afspraken inwoners en betrokken 
maar ook al de voorzichtige opstart van de campagne.

Een hele fijne zomer gewenst, en we horen graag van je als je wilt helpen met 
het Rode Kafe.

Namens de fractie,

Maarten op de Weegh

Fractievoorzitter


